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Kaupungin hallintosäännön 103 §:n mukaan valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on 
oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kaupungin toimintaa ja hallintoa koskevista 
asioista. Kaupunginkanslian mukaan nuorisovaltuusto rinnastetaan aloitteiden 
käsittelyssä valtuustoaloitteisiin. 
 
Nuorisovaltuusto on kokouksessaan 20.9.2022 § 8 tehnyt aloitteen 
(oheismateriaali), jossa esitetään selvitettäväksi, voisiko Kauniaisten alueelle lisätä 
ulkopenkkejä ja jäteastioita. Lisäksi aloitteessa esitetään pullopanttiroskiksien 
sijoittamista roskisten luo.  
  
Kauniaisten kuntatekniikan tulosalue vastaa kaupungin yleisten alueiden hoidosta 
ja kunnossapidosta. Kuntatekniikka haluaa kiittää nuorisovaltuustoa ehdotuksesta 
ja siinä esiin tuodusta erittäin kiitettävästä suhtautumisesta kierrätyksen 
edistämiseen. Kuntatekniikka on tutkinut huolellisesti nuorisovaltuuston 
ehdotusta roskisten ja ulkopenkkien lisäämistä Kauniaisiin ja on täysin samaa 
mieltä nuorten kanssa siitä, että roskien joutumista luontoon tulee välttää.  
 
Kauniaisten alueella on kuitenkin varsin kattavasti ja lyhyin etäisyyksin jäteastioita, 
joita kaupunki tyhjentää säännöllisesti. Kuntatekniikan kokemusten mukaan 
roskien heittäminen kaduille ja luontoon on valitettavan paljon asennekysymys ja 
kuntatekniikka arvioi, ettei jäteastioiden lisääminen ratkaise ongelmaa. Myös 
jäteastioiden läheisyydessä on maahan heitettyjä roskia. Tarvitaan asiaan huomion 
kiinnittämistä ja roskaamiseen puuttumista sen tapahtuessa. 
 
Kuntatekniikka kokee kierrättämisen erittäin tärkeänä ja se on myös kaupungin 
strategiassa tavoitteena resurssiviisauden edistämisen otsikon alla. 
Pullopanttiroskiksia tullaan hankkimaan keskusta-alueelle nykyisten jäteastioiden 
viereen 8 kpl ja ne asennetaan loppuvuoden 2022 aikana. Mikäli kokeilu onnistuu 
ja pullopanttiroskikset toimivat kuten pitääkin niin niitä voidaan lisätä jatkossa 
enemmän. 
 
Ulkopenkkejäkin on varsin paljon niille sopivissa paikoissa. Kaupungin keskustassa 
on etenkin vanhempia ikäryhmiä ja liikuntarajoitteisia ajatellen lisätty istuma / 
lepopaikkoja, jotka totta kai ovat myös nuorten käytettävissä. Niitä voidaan 
tarvittaessa lisätäkin. Keskusta-alueella myös istutus- ja vesialtaiden reunat 
mahdollistavat istuskelun. Keskustan torialueen tulee kuitenkin mahdollistaa 
monenlaiset tapahtumat, jolloin sinne ei ole perusteltua lisätä kovin paljon 
kiinteitä penkkejä. Irralliset penkit taas ovat alttiita ilkivallalle ja niitä voidaan 
käyttää jopa vahingonteon välineinä. Isot kokoontumiset voivat aiheuttaa tiivisti 
rakennetussa keskustassa häiriöitä ja turvallisuuden tunteen puutetta. Aloitteen 
jättämisen jälkeen kaupungin nuorisotalo on avautunut mahdollistaen nuorten 
isommat kokoontumiset ja yhdessä tekemisen. Uuden paviljongin rinteeseen on 
muutama vuosi sitten toteutettu erityisesti nuoria ajatellen oleskelualue, jossa on 
löhöilypenkkejä. 
 



Yhdyskuntatoimen johtaja Marianna Harju: 
 
Yhdyskuntavaliokunta merkitsee tiedoksi vastauksen Nuorisovaltuuston 
aloitteeseen ja lähettää sen edelleen tiedoksi KH:lle ja KV:lle merkittäväksi 
loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
 
Oheismateriaali: 

Nuorisovaltuuston aloite 
 
Jakelu: 

Nuorisovaltuusto 


